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Abstract 

 

 Autism spectrum disorder (ASD) is a complicated neurodevelopmental disorder resulting 

from a combination of genetic, epigenetic, and environmental factors. Previous research has 

found that ASD is linked to brain development that affects socializing with others, resulting 

in issues with social interaction and repetitive behavior patterns. According to the Saudi 

Ministry of Health, one out of every 160 children was diagnosed with an autism spectrum 

disorder.  

One of the most important environmental factors to consider is vitamin D deficiency. It is 

the most common nutritional disorder in the world and there is increasing evidence indicating 

that vitamin D deficiency is associated with neurodevelopmental disorders including autism 

and schizophrenia. Vitamin D deficiency may contribute to the severity of ASD symptoms 

and appears to be significant in the etiology of ASD by affecting the production of oxytocin 

that mediates the expression of the OXT gene. This study showed a direct relationship 

between vitamin D levels and OXT expression levels in ASD children. Most children with 

autism have vitamin D deficiency, as well as downregulated OXT expression of most 

samples, before supplements. After using the supplements, an increase in vitamin D was 

observed, which led to an increase in OXT expression in the majority of the samples and an 

improvement in children's symptoms. These findings support the hypothesis that deficiency 

of vitamin D could be related to the downregulation of OXT gene expression and then might 

be associated with ASD. This study aims to investigate vitamin D supplements' impact on 

the OXT gene expression of Saudi autistic children. 
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لدى الأطفال  OXTفيتامين د على التعبير الجيني لجين   لمكملاتالتأثير المحتمل 

 السعوديين المصابين بالتوحد 

 

 بايوسف محمد بتول عبدالله

 

 صستخلالم
 

 

الجيني، نقص فيتامين د، مكملات فيتامين  اضطراب طيف التوحد، الاوكسيتوسن، التعبير  الكلمات المفتاحية: 

 د.

 

 

 

( هو اضطراب نمو عصبي معقد ناتج عن مجموعة من المتغيرات الجينية والتخلقية ASDاضطراب طيف التوحد )

مرتبط بنمو الدماغ الذي يؤثر على التواصل الاجتماعي   اضطراب طيف التوحدوالبيئية. وجدت الأبحاث السابقة أن  

مع الآخرين، مما يؤدي إلى مشاكل في التفاعل الاجتماعي وأنماط السلوك المتكررة. وفقًا لوزارة الصحة السعودية،  

 طفلًا باضطراب طيف التوحد. 160تم تشخيص واحد من بين كل 

يعد نقص فيتامين د من أهم العوامل البيئية التي يجب مراعاتها. إنه اضطراب التغذية الأكثر شيوعًا في العالم  

وهناك عدد متزايد من الأدلة التي تشير إلى أن نقص فيتامين د مرتبط باضطرابات النمو العصبي بما في ذلك التوحد  

قد يساهم نقص فيتامين د في شدة أعراض اضطراب طيف التوحد ويبدو أنه مهم في مسببات اضطراب  والفصام.  

أظهرت هذه الدراسة    .OXTطيف التوحد من خلال التأثير على إنتاج الأوكسيتوسين الذي يتوسط التعبير عن جين  

كان معظم الأطفال   حيث.  التوحدلدى أطفال    OXTوجود علاقة مباشرة بين مستوى فيتامين د ومستوى تعبير  

قبل استخدام مكملات فيتامين  OXTجين يعانون من نقص فيتامين د، وكذلك انخفاض في تعبير المصابين بالتوحد 

في غالبية العينات   OXTالمكملات ، لوحظت زيادة في فيتامين د، مما أدى إلى زيادة تعبير    استخدام  بعدأما    .د

تدعم هذه النتائج الفرضية القائلة بأن نقص فيتامين د يمكن أن يكون مرتبطًا .  وتحسن طفيف في أعراض الأطفال

الجيني   التعبير  تنظيم  بالتوحد.  OXTبتقليل  يكون مرتبطًا  قد  ثم  تأثير    ومن  التحقق من  إلى  الدراسة  هذه  تهدف 

 .للأطفال السعوديين المصابين بالتوحد OXTمكملات فيتامين د على التعبير الجيني 
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